
PROTOKÓŁ  Nr  XX/2016
Z OBRAD  SESJI NADZWYCZAJNEJ RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU

odbytych  w dniu  31 października  2016 roku.

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10:00 i trwały do godz.
10:47 na sali   konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz I piętro.  Uczestniczyli  w
obradach radni  według załączonej listy obecności,  sołtysi,  Burmistrz Chodcza – Jarosław
Grabczyński, Radca Prawny-  Dorota Grabczyńska, Skarbnik  Miasta i Gminy  -  Danuta
Nowakowska.

Ad. 1. Otwarcie.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Anna  Twardowska  dokonała   otwarcia  XX

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Chodczu,  powitała wszystkich uczestniczących,  po
zapoznaniu się z listą obecności stwierdziła,  iż według listy obecności na sali  obecnych było
15 radnych  na  stan   ustawowy 15 radnych,  co  według ustawy o samorządzie   gminnym
stanowi  quorum  by Rada Miejska mogła obradować i podejmować prawomocne uchwały.   
Przewodnicząca Rady Miejskiej  Anna Twardowska odczytała  porządek obrad, a następnie
poprosiła o składanie ewentualnych propozycji , co do jego treści. Ze strony radnych nie było
propozycji co do porządku obrad. W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady Miejskiej
poddała   porządek  obrad  sesji  pod głosowanie. Rada  Miejska  w Chodczu  w głosowaniu
jawnym:  za  -15,  przeciw  -0,  wstrzymało  -0,   przyjęła  porządek   obrad   XX   sesji
nadzwyczajnej Rady Miejskiej .        
Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek  obrad  sesji  został  przyjęty  w  następującym
brzmieniu:
Porządek  obrad.

1. Otwarcie.
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
- dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych    
           wniosków z posiedzeń Komisji,
       -  dyskusja,
4.   Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Chodcza do zaciągania 
zobowiązań.
       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG,   
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XX/145/16, 
5.   Podjęcie uchwały  w sprawie   zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 
Gminy Chodecz 



       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów – P. Grzegorz Makowiecki
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XX/146/16,
6.  Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031
       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG 
       -     opinia  Komisji Budżetu i Finansów – P. Grzegorz Makowiecki,
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XX/147/2016
7.  Podjęcie uchwały  w sprawie  uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2022 
       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Drzewiecki
       -     opinia  Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XX/148/2016
8.   Podjęcie uchwały  w sprawie  przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu 
Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Chodecz. 
       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Drzewiecki
       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska 
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XX/149/2016
9. Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  
       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. J. Bontal
       -     opinia  Komisji  Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XX/150/2016
10. Podjęcie uchwały  w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/137/16 Rady Miejskiej w 
Chodczu z dnia 11 października 2016r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego
       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG 
       -     opinia  Komisji Budżetu i Finansów – P. Grzegorz Makowiecki,
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XX/151/2016

11.  Interpelacje i zapytania  radnych .
12.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski .
13.  Zakończenie  obrad  sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzednich obrad w 
głosowaniu jawnym, za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw -0,  wstrzymało -0. 
Przewodnicząca stwierdziła, że protokół  z obrad XIX  sesji nadzwyczajnej został  przyjęty.

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz Chodcza Pan Jarosław Grabczyński przedłożył informacje, iż w okresie 
międzysesyjnym głównym zadaniem jakim się zajmował były spotkania z instytucjami 
finansowymi odnośnie sfinansowania deficytu na rok 2016 i między innymi dzisiejsza sesja 
jest temu poświęcona. Kolejna sprawa to zakup nieruchomości przez Urząd Miasta i Gminy w
Chodczu, w ostatnim czasie w okresie międzysesyjnym trwały negocjacje co do zakupu, ceny 
oraz warunków umowy . 



- spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w biurze PROW-u z Panią Dyrektor Elżbietą 
Siemiątkowską  dotyczyło pozyskiwania środków w kolejnych konkursach sprawa się toczy o
stację uzdatniania wody i targowisko jeżeli chodzi o PROW. Trwają uzgodnienia co do 
targowiska, nie ma zmiany co do miejsca targowiska będzie w tym samym miejscu. Należy  
teraz dostosować projekt na potrzeby konkursu żeby uzyskać jak największą ilość punktów 
aby dostać dofinansowanie żebyśmy nie zostali odrzuceni wartość dofinansowania  to 
1 000 000 (słownie: milion złotych). Odnośnie stacji uzdatniania wody są już przygotowania 
w pełni.
-odbyło się również spotkanie  27.10.2016 r. w Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy odnośnie 
skarg skierowanych do Burmistrza jako organu prowadzącego na działalność Dyrektora 
Szkoły w Chodczu. Kolejne spotkanie w tej sprawie przewidziane jest na czwartek 
03.11.2016r. Komisja Oświatowa powołana jest między innymi w tym celu na środę 
02.11.2016r. na godzinę 14:00 więc sprawa będzie szerzej omawiana.
Na tym zakończył Burmistrz Chodcza, dziękując za wysłuchanie.
Przewodnicząca  Rady Miejskiej wskazała, iż otwiera dyskusję  w tym  temacie. Radni nie 
wnosili uwag, co do powyższego.  Przewodnicząca, przeszła do następnego punktu porządku 
obrad.
Ad. 3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeń Komisji Rady Miejskiej w Chodczu w okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej o
Przedłożenie sprawozdań z poszczególnych Komisji Rad.
1) Komisja Rewizyjna – Przewodniczący Radny Tomasz Łuczak powiedział, iż w okresie
międzysesyjnym komisja nie odbyła żadnego posiedzenia.
2)  Komisja Budżetu i Finansów –  Przewodniczący Radny Grzegorz Makowiecki 
powiedział, iż w okresie międzysesyjnym odbyło się jedno posiedzenie komisji w trybie 
nadzwyczajnym tj. 31.10.2016 r. gdzie zajmowano się tematem zakupu działki pod inwestycję
, drugim tematem były zmiany do budżetu związane z zakupem ww. działki . Burmistrz 
Chodcza poinformował, że Urząd Gminy był zainteresowany zakupem działki zabudowanej 
w Chodczu. Jest to działka nr 115 ze starą apteką o powietrzni ogólnej 0,405 ha. Jeżeli Radni 
podejmą dziś taką decyzję to dziś zostanie podpisana umowa przedwstępna, Urząd Gminy 
zakupiłby około 10 arów razem z budynkiem starej apteki. Pozostałą część około 31 arów po 
wydzieleniu zakupi wtedy Zakład Gospodarki Komunalnej  w Chodczu Spółka z o.o. .
3) Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska - Przewodniczący Radna Ewa 
Kwiatkowska poinformowała, iż komisja w okresie międzysesyjnym nie odbyła żadnego 
posiedzenia.
4) Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej- Przewodniczący Radny Wiesław  Feliniak 
poinformował, iż komisja w okresie międzysesyjnym nie odbyła żadnego posiedzenia.
5) Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – Przewodniczący Radny Jerzy Stempczyński 
przekazał, iż komisja w okresie międzysesyjnym nie odbyła żadnego posiedzenia. 
Poinformował , że posiedzenie zaplanowane jest na środę 02.11.2016 r. 

Ad. 4.   Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Chodcza do zaciągania 
zobowiązań.
Pani Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła informację , że w związku z cyklicznym 
organizowaniem przez Gminę imprez masowych typu Dożynki i Kupała trzeba podpisywać 
umowy z wyprzedzeniem z artystami w związku z tym takowe upoważnienie Pan Burmistrz 



musi mieć, aby podpisać umowę na 2017 rok . Jest to upoważnienie do kwoty 80 000,00 zł  
(słownie: osiemdziesiąt tysięcy złotych).
Dyskusja- nikt z radnych nie wnosił spraw co do przedmiotowego tematu.
Komisja  Budżetu  i  Finansów  również  pozytywnie  zaopiniowała   przedmiotowe
sprawozdanie.  Przewodnicząca  Rady  odczytała  projekt  uchwały.  Poddała  przedmiotową
uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem głosowało 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0.
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/145/16 została podjęta.

Ad. 5. Podjęcie uchwały  w sprawie   zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
i Gminy Chodecz .
Pani Skarbnik poinformowała , że w związku z zakupieniem działki dokonuje się zmian w 
budżecie takich jak przesunięcie z modernizacji i remontów obiektów sportowych 200 000 
tysięcy z przeznaczeniem na zakup działki nr 115 przy ul. Aptecznej 1. 
Pan Burmistrz wyjaśnił , że to przesunięcie ma związek z zakupem nieruchomości . Całość 
nieruchomości to 300 000 tysięcy złotych . Cena jest wynegocjowana na 100 000 tysięcy 
złotych dojdą do tego koszty uboczne tak jak akt notarialny , koszt wyceny i podziału działki. 
Pozostałą  część za 200 000 tysięcy złotych ma kupić Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka 
z o.o. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna.
Dyskusja - brak.
Przewodnicząca  Rady  odczytała  projekt  uchwały.  Poddała  przedmiotową  uchwałę  pod
głosowanie. Za podjęciem głosowało 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca
Rady stwierdziła, że uchwała Nr XX/146/16 została podjęta.

Ad.  6. Podjęcie  uchwały  w sprawie   zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031.
Pani Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz  dokonała wprowadzenia do przedmiotowego tematu,
wskazując, iż w  związku z przyjętymi zmianami do budżetu w ślad za przed chwila podjęta
uchwałą  o  zmianach  do  budżetu  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  również  musi  być
wpisane to przedsięwzięcie zakup inwestycyjny . W związku z tym musi być podjęta uchwała
o Wieloletniej Prognozie Finansowej . 
Opinia w sprawie powyższego tematu Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna przekazał
Przewodniczący Radny Grzegorz Makowiecki.
Dyskusja – brak.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie. Nikt z radnych nie
wnosił uwag. Poddała Przewodnicząca uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem głosowało 15
radnych, przeciw -0, wstrzymało -0.
Przewodnicząca  Rady  stwierdzała,  iż  uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031,  uchwała Nr
XX/147/16 została podjęta.

Ad.  7.  Podjęcie  uchwały   w  sprawie   uchylenia  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do
opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2022.
Pan Robert  Drzewiecki  warunkiem aplikowania  o  środki  unijne  w bieżącej  perspektywie
finansowej jest posiadanie programu rewitalizacji żeby ten program można było opracować
potrzebna  jest  uchwała  o  przystąpieniu  do  programu  rewitalizacji.  Uchwała  taka  została



podjęta.  W między czasie  zmieniły się  wytyczne  i  w związku  z  tym Urząd  Wojewódzki
zwrócił się do Urzędu Miasta i Gminy w Chodczu o zmianę podstawy prawnej tego programu
chodzi o to, aby nie były łączone dwie ustawy: ustawa o samorządzie gminnym i ustawa o
rewitalizacji. Urząd Wojewódzki zasugerował nam uchylenie przyjętej wcześniej uchwały i w
to miejsce przyjęcie nowej uwzględniającej te sugestie. 
 Opinia  Komisji   Obywatelskiej  i  Ochrony  Środowiska  jest  pozytywna  przedstawiła
Przewodnicząca Radna Ewa Kwiatkowska.
Dyskusja – brak.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie. Za podjęciem głosowało 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Uchwała Nr
XX/148/16 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego
Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2022 została  podjęta.

Ad. 8.   Podjęcie uchwały  w sprawie  przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu
Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Chodecz.
Pan  Robert  Drzewiecki  w  związku  z  tym,  że  omawialiśmy  tą  uchwałę  do  tej  pory
obowiązującą w tej chwili po prostu nowa wersja tej uchwały zawiera wszystkie uwagi, które
wystosował do nas Urząd Wojewódzki. 
Opinia  Komisji   Obywatelskiej  i  Ochrony  Środowiska  jest  pozytywna  przedstawiła
Przewodnicząca Pani Ewa Kwiatkowska.
Dyskusja – brak.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie. Za podjęciem głosowało 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Uchwała Nr
XX/149/16  w  sprawie   przystąpienia  do  opracowania  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2022 została  podjęta .

Ad. 9. Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  
Pan Burmistrz – gmina jest zainteresowana zakupem części działki, na której stoi budynek
starej  apteki,  podział  jest  dokonany lecz brak decyzji  podziału w chwili  obecnej,  cena tej
części  to 100 000 tysięcy złotych. Jeżeli  Radni  wyrażą na to zgodę umowa przedwstępna
zostanie podpisana w dniu dzisiejszym. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna.
Dyskusja – brak.
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. Za podjęciem głosowało 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Uchwała Nr 
XX/150/16 w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  została  podjęta.

Ad. 10. Podjęcie uchwały  w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/137/16 Rady Miejskiej w 
Chodczu z dnia 11 października 2016r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
Pani Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz  poinformowała , że na ostatniej sesji została podjęta 
uchwała odnośnie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie deficytu za 2016 rok , po 
rozmowach z Panem Burmistrzem ustalono , że kredyt nie będzie w złotówkach tylko będzie 
za pomocą emisji obligacji w związku z tym należy uchylić wcześniej podjętą uchwałę z racji 
bezzasadności skoro będziemy brali w emisji obligacji. 



Pan Burmistrz –rezygnujemy z formy finansowania urzędu , formą miał być kredyt na rynku 
bankowym  po negocjacjach z instytucjami finansowymi głównie bankami doszliśmy do 
wniosku , że obligacje będą lepszą formą, ponieważ są tańsze a ich emisja jest prosta. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna.
Dyskusja – brak.
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. Za podjęciem głosowało 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Uchwała Nr 
XX/151/2016 w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/137/16 Rady Miejskiej w Chodczu z 
dnia 11 października 2016r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego została 
podjęta. 

Ad. 11 .Interpelacje i zapytania  radnych.
Pan Burmistrz powiedział , że wszystkie interpelacje z poprzedniej sesji zostały przekazane
osobą, które się tym zajmują i zostaną w miarę możliwości przyjęte lub częściowo zostały
przyjęte do realizacji. 

Ad. 12.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski .
Sołtys  Chodcza  Pani  Dorota  Czerniak  –  w  sprawie  dwóch  psów  porzuconych  na  ul.
Waryńskiego koło budynku P. Marciniaka .Trzeba coś z tym zrobić bo idzie zima . Sprawa
zostanie przekazana Panu Drzewieckiemu.
Pani Elżbieta Gralak – zapytanie o działki sprzedawane po drugiej stronie jeziora ile metrów
od brzegów mogą się  ogrodzić  do samej  tafli  wodnej.  Po tam tej  stronie ogradzają  się  i
weźmy teraz rybaków którzy kupują karty rybackie i nie mają dojścia do tafli wodnej . Ile
metrów od jeziora pas szerokości musi być wolny chodzi o kamionkę. Pani Mecenas Dorota
Grabczyńska  odpowiedziała,  że  z  tego  co  pamięta  to  na  starych  przepisach  zostało  to
wykupione do lustra wody. Radna Ewa Kwiatkowska Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej
i Ochrony Środowiska  powiedziała, że ten temat będzie poruszony na komisji  Obywatelskiej
i Ochrony Środowiska  . 
Pan  Tomasz  Łuczak  –  prośba  do  Pani  Ewy  Kwiatkowskiej  Przewodniczącej  Komisji
Obywatelskiej i Ochrony Środowiska  o dołączenie brzegu od strony jeziora Ługowiska bo
jest ta sama sytuacja. Starostwo nie ustanowiło pasa ochronnego wokół jeziora i działki są
sprzedawane do lustra wody . 

Ad. 13.  Zakończenie  obrad  sesji.
Przewodnicząca Rady Pani Anna Twardowska zakończyła obrady sesji wypowiadając słowa
”zamykam obrady dzisiejszej sesji.”

 
Przewodniczący

       Rady Miejskiej w Chodczu  



              Anna Twardowska                

       
                


